
 

 
 

 

Referat fra skolebestyrelsesmøde for Skals/Ulbjerg skolefællesskab 
 

Dato: 12/06.2023 
Tidspunkt: kl. 18.00-22.00  
Sted: Ulbjerg 
Mødeleder:  
Bestyrelsesformanden 
Sekretariat/referent:  
Referent: Ivan Flarup Hansen el-
ler Dennis Villadsen  
 
 

Deltagere:      
Bent Aas Kjær, formand 
Max Klitgaard Sørensen, næstformand 
 
Karsten Jørgensen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Søren Larsen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
 
Steen Villekold, forældrerepræsentant Skals 
Esben Viborg, forældrerepræsentant Skals 
Michael Grove, forældrerepræsentant Skals 
 
Agnethe Kristiansen, medarbejderrepræsentant – lærer 
Christina Grøn, medarbejderrepræsentant – pædagog 
Birthe Bjerre Gravgaard, medarbejderrepræsentant suppleant - lærer  
Maj-Britt Bjerregaard, medarbejderrepræsentant – pædagog 
 
Kira Østergaard, formand Skals  
Kasper Gade, næstformand Skals 
Johanne Kildevæld Nielsen, formand Ulbjerg 
Lisa Grøn Sørensen, næstformand Ulbjerg 
 
Malene Holst Andersen – Skoleleder 
Dennis Bøjesen Villadsen – Pædagogisk leder 
Ivan Flarup Hansen – Pædagogisk afdelingsleder 
 
Suppleant: Casper Mogensen 
 
Afbud:  
Stine Ingstrup, forældrerepræsentant Skals 
Anne Kirstine Libach Justesen, forældrerepræsentant Ulbjerg 
Thomas Mathias Madsen – Pædagogfaglig leder 
 

Dagsorden  
Overskrift og klassificering- er 
punktet til orientering (O), drøf-
telse (D), beslutning (B) eller et 
arbejdspunkt (A), 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Beskrivelse 
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvarlige, gæster.  
 

 
Karsten griller en lækker grill-buffet til os! ☺ 

18.00-19.00 
 

1.  Godkendelse af 
dagsorden (B) 
 

19.00 
0 min 

Godkendelse af denne dagsorden. 
Denne dagsorden er principielt godkendt, ved udsendelse af 
den endelige dagsorden senest 4 dage før mødedato. 
 
Dagsorden godkendt 



 

 
 

2.  Godkendelse af re-
ferat (B) 

19.00 
0 min 

Referat fra 10. maj godkendt og underskrevet. 

3.  Meddelelser (O) 
- skoleledelsen 
- formanden 
- Ulbjerg Skole 
- Ulbjerg SFO 
- Ulbjerg BH 
- Skals Skole 
- Skals SFO 
- Skals Klub 
- ELEVRÅDET 

19.00 
10 min 

Skals elevråd. Har evalueret Min By og kommet med forslag 
til nyt logo. 
Ulbjerg elevråd. Har arbejdet med forslag til nyt logo, har af-
holdt aktivitetsdag. 
Formanden Den 17.-18. november er der årsmøde i forenin-
gen Skole og Forældre – vi har mulighed for 2 deltagere. Ven-
stre i Viborg har bedt om lov til at holde deres årsmøde i Skals 
og se det nye byggeri. Det forslås afholdt i forbindelse med 
Skals byfest. 

4.  De 7 minutter (O) 19.10 
10 min 

Udskoling 
 
Dennis orienterede fra udskolingen i forhold til skole/hjem 
samarbejde. Der afholdes løbende elevsamtaler, forældremø-
der hen over året, forskellige indsatser med eleverne eks. 
hvordan ønsker vi at tale til hinanden. 
Det er vigtigt med trivselsforældre. 
 

5.  Evaluering af besty-
relsens arbejde (D) 

19.20 
20 min 

Flg. skal diskuteres: 

• Årshjulet 

• Dagsorden 
o Meddelelsessystemet 
o De 7 minutter 
o Kan man komme til med forslag til nye punk-

ter? 
o Andet? 

• Forplejningen 

• Andet? 
 
Årshjulet er et godt redskab til at sikre vi når ”det hele”  
Meddelelsessystemet er godt, men det er svært at nå, at stille 
spørgsmål til meddelelserne. 
De 7 minutter fortsætter i næste skoleår, som i år. 
Bufferpunkter blev nævnt som en mulighed – de dage der er 
god tid. 
Det kunne være godt med lidt mere uddybende beskrivelser 
af de forskellige punkter. 
Vi forsøger at lave en kontrakt med eleverne i forhold til for-
plejningen. 
Det er altid en fornøjelse at komme til møderne. 
 

6.  Mobiltelefonpolitik 
(D+B) 

19.40 
20 min 

Evt. mundtligt oplæg fra skolelederen.  

Skoleleder har talt med personalet vedr. mobiltelefonpolitik. 

De vil meget gerne have at bestyrelsen drøfter en evt. ny af 

slagsen. Det er svært at håndtere det nuværende princip i ud-

skolingen, hvor børnene må bruge mobilen i frikvarteret og 

kun i timen, når de får lov af læreren. 



 

 
 

Det foreslås, at mobiltelefoner afleveres og låses ind om mor-

genen og låses ud ved skoledagens afslutning. Et andet forslag 

er, at eleverne skal lære at håndtere det at have telefoner – 

de skal ikke høres og ses, bliver de det bliver telefonen ind-

draget, hvorefter telefonerne udleveres til forældrene efter 

endt skoledag. En god debat om dette emne. Bestyrelsen er 

enige i at der skal gøres noget, men ikke enige i hvad – derfor 

skitseres de to scenarier for personalet, med carte blance til 

at beslutte, hvilken det skal være, med start ved næste skole-

års start. 

7.  Mødekalender (B) 20.00 
5 min 

Bilag 
Kan bilaget godkendes? 
 
Juni mødet 2024 flyttes væk fra uge24. 
Jeg kan ikke huske om vi fandt en ny dato på mødet, byd 

gerne ind, hvis i husker det 😊  

8.  Skemaer (B) 20.05 
10 min 

Bilag 
Input? 
Godkendelse 
 
Malene orienterede om fagfordeling og skemalægning i Skals, 
men skemaerne hænger sammen, vi har stadig to ringetids-
sæt med det hænger sammen. Fagdage ligger på onsdage på 
begge matrikler. Skemaer for hhv. Skals og Ulbjerg er god-
kendt  

 Pause 20.15 
10 min 

 

9.  Strukturforslag fra 
forvaltningen 
(O+D+B) 

20.25 
30 min   

Der er nu beslutning om, at besparelsesforslagene er forka-
stet, og at politikerne vil prøve at løse budgetudfordringerne 
på budgetkonferencen senere på året.  
 
Kurt Johansen beder os tage stilling til, om vi kunne ønske de 
tre børnehaver slået sammen under en ledelse mv. og evt. 
som SDI, om vi vil have det som nu eller om vi foretrækker at 
adskille Møllebakken fra Fjordklyngeskolen.  
 
Herunder høringssvar om tildelingsmodel 
 
Formanden redegjorde for dette punkt.  
En god diskussion om hvilken af de skitserede muligheder vi 
ser som den bedste mulighed for Skals – Ulbjerg børnenes 
fremtid. Tilbagemeldingen til Kurt Johansen er at vi ikke øn-
sker at udskille Møllebakken  
 
Malene orienterede om forslag til ny tildelingsmodel på dag-
tilbudsområdet.  
Skolebestyrelsen er ikke enige i forslaget til tildelingsmodel-
len. Malene, Thomas, Casper udarbejder høringssvar for såvel 
skolebestyrelse som Lokal MED. 



 

 
 

 

10.  Status på det for-
pligtende skolefæl-
lesskab med Løgs-
trup Skole (O) 

20.55 
20 min 

Oplæg fra skoleleder om arbejdet indtil nu.  
Hvad er bestyrelsens drømme/ønsker/tanker om dette? 
 
Malene redegjorde for samarbejdet i det forpligtende fælles-
skab med Løgstrup, foreløbig på i ledelsen – i næste skoleår, 
skal personalet på begge skole have fælles kompetenceløft. 
Der bliver mulighed for 2 fælles skolebestyrelsesmøder i næ-
ste skoleår. 
 

11.  Status på og input 
til sammenhængs-
aftalen (D) 

21.15 
30 min 

Bilag (den gamle kvalitetsrapport) 
Mundtligt oplæg ved skolelederen. 
 
Oplæg fra Malene om sammenhængsaftalen. Der er mulighed 
for at bestyrelsen kan komme med input til fremtidige priori-
teringer i sammenhængsaftalen. 
Bent kom med input til et nyt fokusområde om vedholden-
hed.  
En snak om regelrethed kan evt. flettes ind i de eksisterende 

12.  Logo-udvalg (O) 21.45 
15 min 

Update fra udvalget.  
 
Malene orienterede om processen om elevinddragelse i pro-
cessen med nyt logo til Fjordklyngeskolen. Elevernes forslag til 
overdraget til et professionelt firma, der udarbejder 3 forslag, 
som elevråd og ledelse kigger på og beslutter hvilket logo vi 
skal have. 

13.  Eventuelt (O) 22.00  
5 min 

Den 1. august overgår vi til navnet Fjordklyngeskolen 
Forældremødedatoer sendes ud inden sommerferien. 

14.  Næste møde (O)  17. august i Ulbjerg   

15.  Aktive arbejdsgrup-
per 

 Vuggestue/Grøn skole: Anne, Thomas, Søren (Deadline: lø-
bende) 
Madordning: Malene, Max, Stine, Birthe, Michael, Steen 
(deadline: septembermødet) 
Logo – udvalg: Michael, Steen, Ivan, Malene  
(deadline: junimødet)  

 


